

Title (en)

MOUTH PIECE FOR A WIND INSTRUMENT OF THE BRASS FAMILY, AND INSTRUMENT PROVIDED WITH SUCH MOUTH PIECE.

Title (de)

MUNDSTÜCK FÜR EIN BLASINSTRUMENT DER FAMILIE DER BLECHBLASINSTRUMENTE UND INSTRUMENTE MIT SOLCH EINEM MUNDSTÜCK.

Title (fr)

EMBOUCHURE POUR UN INSTRUMENT A VENT DE LA FAMILLE DES CUIVRES, ET INSTRUMENT POURVU D'UNE TELLE EMBOUCHURE.

Publication

EP 0481063 A1 19920422 (FR)

Application

EP 91909885 A 19910502

Priority

- FR 9005857 A 19900503
- FR 9100362 W 19910502

Abstract (en)

[origin: WO9117538A1] The invention relates to an instrument of the brass family, particularly a hunting horn, provided with a mouth piece and an inlet pipe which allows an improvement of the sound quality as well as a reduction of the physical effort of the user. The mouth piece (21) has an inlet cup (7) presenting a first conical surface with slight conicity and a second surface with pronounced conicity. This cup is followed by a zone with minimum cross-sectional area (22) formed preferably by a cylindrical section and followed by a divergent cone (14). The tail (4) of the mouth piece has an external conical surface (5) nested in a convergent inlet cone (26) of the instrument. Said inlet cone forms together with the outlet cone (14) of the mouth piece a chamber (31) wherein the sound is developed. This chamber is followed by a second cylindrical section (29).

Abstract (fr)

L'invention concerne un instrument de la famille des cuivres, en particulier une trompe de chasse, pourvu d'une embouchure et d'un tuyau d'entrée qui permettent une amélioration de la qualité des sons, ainsi qu'une réduction de l'effort physique de l'exécutant. L'embouchure (21) a une cuvette d'entrée (7) présentant une première surface conique à faible conicité, puis une seconde surface à plus forte conicité. Cette cuvette est suivie d'une zone (22) à section minimale, formée de préférence par un tronçon cylindrique et suivie d'un cône divergent (14). La queue (4) de l'embouchure a une surface extérieure conique (5) s'emboîtant dans un cône d'entrée convergent (26) de l'instrument. Ce cône d'entrée forme, avec le cône de sortie (14) de l'embouchure, une chambre (31) où le son se renforce. Cette chambre est suivie d'un second tronçon cylindrique (29).

IPC 1-7

G10D 9/02

IPC 8 full level

G10D 9/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

G10D 9/03 (2020.02)

Citation (search report)

See references of WO 9117538A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9117538 A1 19911114; AT E108936 T1 19940815; DE 69102968 D1 19940825; EP 0481063 A1 19920422; EP 0481063 B1 19940720;
FR 2661768 A1 19911108

DOCDB simple family (application)

FR 9100362 W 19910502; AT 91909885 T 19910502; DE 69102968 T 19910502; EP 91909885 A 19910502; FR 9005857 A 19900503